
Protokół Nr XXVI/2021 

z obrad XXVI sesji Rady Gminy Kołaczkowo w dniu 22.02.2021 r. w sali sesyjnej Urzędu 

Gminy w Kołaczkowie. 

Ad.1. 

Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska o godz. 15:00 otworzyła 

dwudziestą szóstą sesję Rady Gminy Kołaczkowo. Powitała radnych i zaproszonych gości – 

listy obecności w załączeniu nr 1 i 2. 

Ad.2. 

Na podstawie listy obecności przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta Grabowska 

stwierdziła, że na stan 15 radnych, obecnych na sesji jest 14 radnych i Rada jest władna 

do podejmowania prawomocnych uchwał. Nieobecna radna Magdalena Cieślak. 

Ad.3. 

Przewodnicząca Danuta Grabowska w związku z wycofaniem skargi na Dyrektora Szkoły 

Podstawowej w Grabowie Królewskim poprosiła o wycofanie punktu 12 z porządku obrad.  

Głosowanie w sprawie wprowadzenia zmian do porządku obrad. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Zofia 

Kominek, Krystian Konieczny, Adam Kruszyński, Wojciech Majchrzak, Robert Ptaszyński, 

Jerzy Siemiątkowski, Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, Bogusława Wietrzyńska-

Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska 

NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Porządek obrad po zmianach: 

1. Otwarcie 

2. Stwierdzenie kworum 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z obrad XXV sesji. 

5. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacja Wójta Gminy o działaniach podejmowanych w okresie międzysesyjnym 

i realizacji uchwał podjętych  na poprzedniej sesji. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy na temat złożonych odpowiedzi 

na interpelacje.  

9. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej. 

10. Sprawozdanie z działalności Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

11. Określenie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze 

i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. 



12. Rozpatrzenie petycji w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wezwania do podjęcia 

uchwały Rady Gminy Kołaczkowo. 

13. Rozpatrzenie petycji w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wezwania do podjęcia 

uchwały Rady Gminy Kołaczkowo.   

14. Rozpatrzenie petycji w sprawie podjęcia uchwały „W obronie prawdy, godności 

i wolności człowieka”. 

15. Rozpatrzenie petycji w sprawie "Alarm! STOP zabójczemu GMO - STOP 

niebezpiecznej szczepionce!". 

16. Przyjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia Gminnego Ośrodka 

Kultury im. Władysława Reymonta w Kołaczkowie z połączenia dotychczasowego 

Gminnego Ośrodka Kultury w Kołaczkowie i Biblioteki Publicznej w Kołaczkowie 

oraz nadania statutu Gminnego Ośrodka Kultury. 

17. Wprowadzenie zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2021 rok. 

18. Wolne głosy i wnioski. 

19. Odpowiedzi na zapytania. 

20. Zamknięcie sesji. 

Głosowanie w sprawie przyjęcia porządku obrad. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Zofia 

Kominek, Krystian Konieczny, Adam Kruszyński, Wojciech Majchrzak, Robert Ptaszyński, 

Jerzy Siemiątkowski, Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, Bogusława Wietrzyńska-

Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska 

NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Ad.4.   

Do protokołu nie zgłoszono uwag i został przyjęty.  

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Zofia 

Kominek, Krystian Konieczny, Adam Kruszyński, Wojciech Majchrzak, Robert Ptaszyński, 

Jerzy Siemiątkowski, Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, Bogusława Wietrzyńska-

Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska 

NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Ad.5.  

Przewodnicząca Danuta Grabowska przedstawiła sprawozdanie z działań podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym. 

Ad.6 

Wójt Teresa Waszak przedstawiła  sprawozdanie  z  działalności  w  okresie międzysesyjnym 

oraz informację z realizacji uchwał podjętych na ostatniej sesji. Informacje pisemne 

w załączeniu nr 3 i 4.  



Ad.7.  

Przewodnicząca Danuta Grabowska odczytała interpelacje, które wpłynęły do Rady Gminy. 

Ad.8.  

Przewodnicząca Danuta Grabowska odczytała odpowiedzi na złożone interpelacje. 

Ad.9.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej radny Adam Kruszyński przedstawił sprawozdanie 

z działalności komisji w 2020 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Ad.10.  

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji radny Wiesław Urbaniak przedstawił 

sprawozdanie z działalności komisji w 2020 roku. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 6 

do protokołu. 

Ad.11.  

Lidia Kwiatkowska kierownik GOPS w Kołaczkowie odczytała projekt uchwały w sprawie 

szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne 

usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z 

zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 

zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 14 radnych, 14 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XXVI/188/2021 w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat jak również trybu ich pobierania. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7. 

Wyniki głosowania ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (14) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Zofia 

Kominek, Krystian Konieczny, Adam Kruszyński, Wojciech Majchrzak, Robert Ptaszyński, 

Jerzy Siemiątkowski, Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, Bogusława Wietrzyńska-

Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska 

NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Ad.12.  

Przewodnicząca Danuta Grabowska odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej wezwania do podjęcia uchwały Rady Gminy Kołaczkowo. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 14 radnych, 12 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XXVI/189/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wezwania do podjęcia uchwały 

Rady Gminy Kołaczkowo. 



Uchwała stanowi załącznik nr 8. 

Wyniki głosowania ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (12) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Zofia Kominek, Krystian 

Konieczny, Adam Kruszyński, Wojciech Majchrzak, Jerzy Siemiątkowski, Michał Stefański, 

Wiesław Urbaniak, Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Małgorzata Jakubowska, Robert Ptaszyński 

NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Ad.13.  

Przewodnicząca Danuta Grabowska odczytała projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji 

dotyczącej wezwania do podjęcia uchwały Rady Gminy Kołaczkowo. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 14 radnych, 10 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XXVI/190/2021 w sprawie rozpatrzenia petycji dotyczącej wezwania do podjęcia uchwały 

Rady Gminy Kołaczkowo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (10) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Zofia Kominek, Wojciech 

Majchrzak, Jerzy Siemiątkowski, Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, Bogusława 

Wietrzyńska-Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Małgorzata Jakubowska, Krystian Konieczny, Adam Kruszyński, 

Robert Ptaszyński 

NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Ad.14.  

Przewodnicząca Danuta Grabowska odczytała projekt uchwały w sprawie  rozpatrzenia petycji 

w sprawie podjęcia uchwały „W obronie prawdy, godności i wolności człowieka”. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 14 radnych, 9 głosami „ZA” podjęła Uchwałę Nr 

XXVI/191/2021 w sprawie rozpatrzenie petycji w sprawie podjęcia uchwały „W obronie 

prawdy, godności i wolności człowieka”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10. 

Wyniki głosowania ZA: 9, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (9) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Wojciech Majchrzak, Jerzy 

Siemiątkowski, Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska, 

Jerzy Woś, Ewa Zgolińska 



WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) Małgorzata Jakubowska, Zofia Kominek, Krystian Konieczny, Adam 

Kruszyński, Robert Ptaszyński 

NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Ad.15. 

Przewodnicząca Danuta Grabowska odczytała projekt uchwały Rozpatrzenie petycji w sprawie 

"Alarm! STOP zabójczemu GMO - STOP niebezpiecznej szczepionce!". 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 14 radnych, 10 głosami „ZA” podjęła Uchwałę Nr 

XXVI/192/2021 w sprawie Rozpatrzenie petycji w sprawie "Alarm! STOP zabójczemu GMO 

- STOP niebezpiecznej szczepionce!". 

Uchwała stanowi załącznik nr 11. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (10) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Zofia Kominek, Wojciech 

Majchrzak, Jerzy Siemiątkowski, Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, Bogusława 

Wietrzyńska-Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa Zgolińska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) Małgorzata Jakubowska, Krystian Konieczny, Adam Kruszyński, 

Robert Ptaszyński 

NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Ad.16.   

Sekretarz Ilona Orakowska odczytała uzasadnienie oraz projekt uchwały zmieniającą uchwałę 

w sprawie utworzenia Gminnego Ośrodka Kultury im. Władysława Reymonta w Kołaczkowie 

z połączenia dotychczasowego Gminnego Ośrodka Kultury w Kołaczkowie i Biblioteki 

Publicznej w Kołaczkowie oraz nadania statutu Gminnego Ośrodka Kultury. 

Do projektu uchwały pytań nie zgłoszono. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 14 radnych, 10 głosami „ZA” podjęła Uchwałę 

Nr XXVI/193/2021 zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Gminnego Ośrodka Kultury 

im. Władysława Reymonta w Kołaczkowie z połączenia dotychczasowego Gminnego Ośrodka 

Kultury w Kołaczkowie i Biblioteki Publicznej w Kołaczkowie oraz nadania statutu Gminnego 

Ośrodka Kultury. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (13) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Zofia 

Kominek, Krystian Konieczny, Adam Kruszyński, Wojciech Majchrzak, Robert Ptaszyński, 

Jerzy Siemiątkowski, Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, Bogusława Wietrzyńska-

Stramczewska, Jerzy Woś 

PRZECIW (1) Ewa Zgolińska 



NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Ad.17.   

Robert Nowak informatyk wyjaśnił, że w ramach projektu „Publiczny internet w Gminie 

Kołaczkowo” gmina otrzymała dofinansowanie w wysokości 64.368 zł. Środki te  posłużą 

pokryciu kosztów zainstalowania hotspotów Wi-Fi w miejscach publicznych takich jak parki, 

place, budynki publiczne, biblioteki. Do każdego urządzenia firma montująca doprowadza 

internet. W celu obniżenia kosztów zostały wyznaczone punkty przy Urzędzie Gminy, pałacu 

Reymonta, przedszkolu i orliku w Kołaczkowie oraz przy świetlicy w Bieganowie. Miesięczny 

koszt abonamentu będzie wynosił 1.906 zł. Drugi projekt w którym gmina uczestniczy to 

WIFI4EU gdzie gmina może pozyskać 85 % dofinansowania na podobne warunki programu 

jak wyżej.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska uważa, że pieniądze zamiast na abonament 

przeznaczyć na monitoring wokół urzędu. 

Radny Adam Kruszyński stwierdził, że te projekty nie mają racji bytu, ponieważ obecnie każdy 

ma dostęp do internetu.  

Głosowano nad wnioskiem o wycofanie zmian dotyczących projektu WIFI4EU oraz zadania 

pod nazwą " Publiczny internet w Gminie Kołaczkowo" w projekcie uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2021 rok. 

Wyniki głosowania ZA: 10, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: ZA (10) Małgorzata Jakubowska, Zofia Kominek, Krystian Konieczny, Adam 

Kruszyński, Robert Ptaszyński, Jerzy Siemiątkowski, Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, 

Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska, Ewa Zgolińska 

PRZECIW (4) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Wojciech Majchrzak, Jerzy Woś 

NIEOBECNI (1) Magdalena Cieślak 

Skarbnik Danuta Olejniczak przedstawiła oraz odczytała projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2021 rok. 

Rada Gminy Kołaczkowo w obecności 13 radnych, 13 głosami „ZA” podjęła Uchwałę Nr 

XXVI/194/2021 w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Kołaczkowo na 2021 rok. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13. 

Wyniki głosowania ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 

NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: ZA (13) Piotr Górecki, Danuta Grabowska, Małgorzata Jakubowska, Zofia 

Kominek, Adam Kruszyński, Wojciech Majchrzak, Robert Ptaszyński, Jerzy Siemiątkowski, 

Michał Stefański, Wiesław Urbaniak, Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska, Jerzy Woś, Ewa 

Zgolińska 

NIEOBECNI (2) Magdalena Cieślak, Krystian Konieczny 

  



Ad.18. 

Radna Bogusława Wietrzyńska - Stramczewska poprosiła w związku o odczytaną odpowiedzią 

z WZDW na interpelację w sprawie przycięcia gałęzi drzew rosnących na działce gminnej 

nr 174/8 o dalsze procedowanie tej sprawy. 

Radny Jerzy Woś  zawnioskował o uzupełnienie ubytków w drodze prowadzącej do szkoły, 

a dalej do cmentarza w Grabowie Królewskim. Wnioskuje o utwardzenie tej drogi 

w przyszłości. 

Radny Robert Ptaszyński powiedział, że podczas wspólnego posiedzenia komisji zgłaszał temat 

bezpiecznego parkowania przy ZSP w Kołaczkowie oraz nie świecących lamp. Prosi 

o odpowiedź w tej sprawie. 

Sołtys Wioleta Dzienniak zapytała czy będą podjęte działania w sprawie doprowadzenia 

światłowodu do m. Spławie.  

Sołtys Sylwia Strzelczyk powiedziała, że złożyła wnioski do Urzędu Gminy. Odpowiedź 

otrzymała tylko na jeden w sprawie wycinki drzew i krzewów rosnących przy ul. Leśnej i 

Rolnej w Sokolnikach. Poinformowała, że w pozostałych wnioskach zwróciła się o utwardzenie 

całego odcinka drogi ul. Zakole w Sokolnikach, ponieważ stan drogi jest bardzo zły, dziury i 

koleiny uniemożliwiają przejazd. Każdego roku droga jest łatana lecz nie przynosi to 

długotrwałego efektu. Prosiła również o rozwiązanie sytuacji jaka wynika z parkowania 

samochodów przez rodziców dowożących dzieci do przedszkola w Sokolnikach. W godzinach 

rannych i popołudniowych droga jest nieprzejezdna, gdyż samochody stoją po obu stronach 

ulicy. Zapytała czy na ulicy Rolnej i Zakole planowane jest doprowadzenie światłowodu. 

Przewodnicząca Danuta Grabowska poinformowała, że wpłynął wniosek od mieszkańca 

Żydowa w sprawie utwardzenia drogi w Gorazdowie dz. nr 34, ponieważ znacznie jest 

utrudniony dojazd do posesji.  

Radna Ewa Zgolińska zapytała czy inwestycja na placu zabaw w Borzykowie została 

zakończona. 

Sołtys Mariusz Kozielski poprosił o ustawienie tablicy kierunkowej do posesji nr 26/2, 26/3, 

20 w Krzywej Górze. 

Sołtys Aurelia Banaszak zapytała o plany remontowe drogi nr 441 Wszembórz-Borzykowo.  

Radny Jerzy Woś poinformował, że przy sprzyjających warunkach pogodowych planuje 

zwołać komisję rolnictwa, w celu wyjechania i skontrolowania stanu dróg gminnych. 

Poinformował, że Rada ustala kolejność dróg do utwardzenia, ale środki w budżecie 

są ograniczone i nie pozwalają wykonać wszystkich zadań. 

Ad.19.   

Odpowiedzi udzieliła wójt informując kolejno: 

- obcięcie gałęzi zwisających nad ulicą Słoneczną i Wrzesińską należą do terenu Gminnej 

Spółdzielni Samopomoc Chłopska. W ubiegłym roku jesienią druhowie OSP podcięli gałęzie 

na ulicy Słonecznej, do wysokości na jakiej było to możliwe sprzętowo. Nasze stanowisko jest 

takie, że właścicielem tych terenów jest teraz GS Samopomoc Chłopska, która jest 



użytkownikiem wieczystym i powinna podjąć działania mające na celu usunięcie gałęzi lub 

drzew.  

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska powiedziała, że odpowiedź na interpelację 

otrzymała inną niż ta, którą teraz Pani Wójt przedstawia. Odpowiedź brzmiała, że gałęzie na 

ul. Słonecznej zostaną podcięte do 28 lutego br.  

Wójt Teresa Waszak wyjaśniła, że po tym jak została wysłana odpowiedź na interpelację 

dowiedziała się, że jesienią druhowie z OSP Borzykowo podcięli gałęzie. W tej chwili trzeba 

wykonać prace na wysokości powyżej 7,5 m i straż nie posiada odpowiedniego sprzętu. 

Na dzisiejszej sesji zostały zwiększone środki i jeżeli GS Samopomoc Chłopska nie zareaguje 

na nasze pismo o podjęcie działań w tym temacie, to wynajmiemy firmę do wykonania tej 

usługi. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska twierdzi, że mieszkańcy zwracali się 

wielokrotnie o podcięcie gałęzi, ponieważ zwisają dość mocno nad ulicą. Potwierdza, że 

strażacy podcięli gałęzie na wysokości, do której mieli taką możliwość. Uważa, że zadanie jest 

nadal to wykonania kompletnego.  

Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że wydając środki z budżetu gminy należy to robić 

racjonalnie. Zadanie to może wykonać GS Samopomoc Chłopska, ponieważ to oni są 

właścicielami tego gruntu i drzew. Uważa, że należy podciąć gałęzie, jeżeli zagrażają 

bezpieczeństwu, ale trzeba mieć środki w budżecie.  

Radny Michał Stefański uważa, że GS Samopomoc Chłopska powinna zwrócić się 

do komendanta PSP we Wrześni o użyczenie podnośnika, wówczas druhowie OSP Borzykowo 

podcięliby gałęzie. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska powiedziała, że to właściciel drogi odpowiada 

za bezpieczeństwo na drodze. Pani prezes GS Samopomoc Chłopska wyraźnie powiedziała, że 

nie ma pieniędzy i nie wykona tego zadania.  

Radny Michał Stefański powiedział, że wystarczyłaby dobra wola porozmawianie z druhami 

OSP i załatwienie sprzętu, nawet  nie chodzi o pieniądze. Dodał, że jeżeli będziemy tak 

dysponować środkami z budżetu gminy, to każdy mieszkaniec może prosić o obcięcie gałęzi. 

Uważa, że GS Samopomoc Chłopska  powinna jakąkolwiek inicjatywę wykazać. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska zwróciła się do radcy prawnego z zapytaniem, 

czy gałęzie, które wychodzą poza granicę i właściciel nie chce ich usunąć, to ten na którego 

działkę wychodzą ma prawo je obciąć, a przypadku drogi to nie jest tylko prawo, to jest także 

obowiązek. 

Radca prawny Rafał Masłowski powiedział, że w pierwszej kolejności faktycznie zasadne 

byłoby zwrócenie się do właściciela użytkownika wieczystego, żeby to on ściął gałęzie 

i uporządkował teren. Tego nakazywała by też dbałość o finanse publiczne Jeżeli nie będzie 

reakcji ze strony użytkownika wieczystego to wówczas gmina może podjąć działania. 

Radna Bogusława Wietrzyńska-Stramczewska powiedziała, że to się toczy 2 lata i nie ma 

reakcji, dlatego gmina powinna podjąć działania.  



Wójt Teresa Waszak odpowiedziała, że łatwo jest usprawiedliwiać GS Samopomoc Chłopska, 

twierdząc że nie mają pieniędzy.  

- ubytki w drogach są uzupełniane sukcesywnie. Obecnie jest czas roztopów i wszystkie drogi 

gruntowe lub utwardzone w małym stopniu są trudno przejezdne. Utwardzenie dróg 

wykonujemy na miarę możliwości. 

- uwagi dotyczące nieświecących lamp przy ZSP przekazaliśmy do pani dyrektor. Natomiast 

parking przy szkole powinien służyć rodzicom dowożącym dzieci. Nauczyciele mają miejsca 

parkingowe przy hali gimnastycznej.  

- koszty doprowadzenia internetu do m. Spławie według wyliczeń firmy Inea to kwota ponad 

1 mln zł. Jest zadanie firmy Inea, a nie gminy. Należy jeszcze poczekać, być może prezydent 

zrealizuje swoje obietnice o doprowadzeniu internetu do każdego mieszkańca. 

- obcięcie gałęzi na ulicy Leśnej w Sokolnikach - w pasie drogowym zakrzewienia usuną 

druhowie OSP Sokolniki. Część lasu należy do nadleśnictwa oraz do osób prywatnych w 

związku z tym zostały wysłane pisma do właścicieli nieruchomości z prośbą o obcięcie gałęzi.  

- problem parkowania samochodów przez rodziców dzieci uczęszczających do przedszkola 

w Sokolnikach wynika z kultury osobistej kierowców. Rodzice parkują swoje samochody 

niezgodnie z przepisami ruchu drogowego przez co staje się nieprzejezdna. Zgłoszono potrzebę 

częstszej kontroli policji. Z informacji przekazanych od kierownika posterunku wynika, że 

obecność policji wymusza na kierowcach prawidłowe parkowanie, natomiast ich nieobecność 

powoduje powrót do wcześniejszych zachowań. Policja będzie upominała rodziców, a jeżeli to 

nie poskutkuje rozważymy postawienie znaku zakaz zatrzymywania się i postoju. 

- utwardzenie dróg w Sokolnikach nawierzchnią asfaltową – wiele dróg na terenie gminy 

wymaga utwardzenia.  Podejmujemy takie działania, ale są one uzależnione od budżetu.  

- dokumentacja na budowę drogi ulica Pocztowa i Szkolna jest w całości przygotowana. Już 

czterokrotnie był składany wniosek o dofinansowanie i niestety nie udało się pozyskać 

środków, a nie jest zasadne realizowanie tego zadania całkowicie z budżetu gminy.  

- ubytki na ul. Zakole są sukcesywnie uzupełniane tłuczniem  

- doprowadzenie internetu do niektórych ulic w Sokolnikach zależy od firmy Inea, która 

realizuje inwestycje na terenie gminy Kołaczkowo związane z instalacją światłowodu. 

- droga do gospodarstwa w Gorazdowie zrobiła się nieprzejezdna, ponieważ jest odwilż. Droga 

była utwardzana w jesieni, jeżeli wiosną wyschnie to będzie można wyrównać nawierzchnię. 

- place zabaw w Borzykowie i Łagiewkach były równocześnie realizowane i rozliczane. 

Odpowiedź w sprawie zakończenia inwestycji  zostanie przesłana do pani radnej. 

- tablice kierunkowe do posesji w Krzywej Górze zostaną zamówione. 



- droga wojewódzka nr 442 stan jest bardzo zły, droga jest przeznaczona do realizacji 

inwestycji, prawdopodobnie WZDW oczekuje na dofinansowanie. Wystosujemy pismo 

z zapytaniem o plany inwestycyjne. Pani wójt poinformowała, że środki finansowe na kolejną 

perspektywę 2021-2027 zostały zmniejszone na województwo wielkopolskie do 56%. 

Radny Jerzy Woś powiedział, że parafia Grabowo Król. jako jedyna nie posiada utwardzonej 

drogi do cmentarza. Poprosił o dowiezienie tłucznia na tą drogę, ze swojej strony deklaruje 

rozprowadzenie go na drodze. 

Sołtys Małgorzata Wojciuch powiedziała, że od kilku lat stara się o zwiększenie 

bezpieczeństwa na parkingu przy ZSP w Kołaczkowie. Uważa, że na miejscu przeznaczonym 

do rodziców parkują pracownicy szkoły. Niejednokrotnie kierowała pisma do dyrektora szkoły, 

ale bezskutecznie. 

Radny Michał Stefański uważa, że jedynym skutecznym rozwiązaniem byłoby postawienie 

znaku parking dla rodziców. 

Wójt Teresa Waszak powiedziała, że bardzo ważna jest kultura kierowców i zrozumienie 

tematu. Pani dyrektor powinna zarządzić, aby pracownicy parkowali z tyłu szkoły i powinni się 

dostosować. Nie wie jak daleko sięga pas drogowy, ponieważ można by było przesunąć płot w 

stronę szkoły. Zastanawiała się czy dobrym rozwiązaniem byłoby udostępnienie terenu przy 

ZGKiM, ale jest to plac na którym dzieci wsiadają i wysiadają z autobusu szkolnego i mogłoby 

to zagrażać ich bezpieczeństwu.  

Radny Jerzy Siemiątkowski powiedział, że jest dostępny parking za szkołą gdzie parkują 

nauczyciele i również rodzice mogą z niego korzystać. Dziecko może wówczas wejść  tylnymi 

drzwiami do szkoły.   

Ad.20 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca Rady Gminy Kołaczkowo Danuta 

Grabowska o godz. 18.00 zamknęła XXVI  Sesję Rady Gminy Kołaczkowo. 

 

Protokół sporządziła          Przewodniczący Rady 

Monika Nowak          Danuta Grabowska 

  

 

  

 


